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JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült:  A Humán Bizottság 2023. március 23-ai, munkaterv szerinti, nyílt 

üléséről 

 

Az ülés helye: Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány  

I. emelet 112. terem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Hermann Istvánné, Jugovics Józsefné,  

Papp Péter Attila és Péter Dániel bizottsági tagok 

  

Távol voltak: Jónás Róbert és Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 órakor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 5 fő jelen volt. Javasolta, 

hogy a meghívóban kiküldött napirendi pontokat tárgyalják, a testületi előterjesztések közül pedig 

csak a bizottság hatáskörébe tartozókat (Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, 

a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, A temetőről és a 

temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) önkormányzati rendelet felülvizsgálata, Az OSE Lions 

Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója a 2022. évi támogatás felhasználásáról és a 

2023. évi támogatási szerződés, Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a 

személyes gondoskodást nyújtó szolgáltatásokról, azok eredményességéről, Döntés Oroszlány Város 

Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról és a 2023/2024. évi óvodai körzethatárokról, Beszámoló 

az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról). 
 

Papp Péter Attila bizottsági tag javasolta, tárgyalják „A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, 

az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat 

és a Hamvas Béla Gimnázium átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése” című előterjesztést 

is. 

 

Miután más javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, fenti javaslatok alapján szavazzanak a 

napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

38/2023. (III. 23.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága a 2023. március 23-ai, 

munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés 

1. A Képviselő-testület 2023. március 30-ai nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
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- A temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) önkormányzati rendelet 

felülvizsgálata 

- Az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója a 2022. évi támogatás 

felhasználásáról és a 2023. évi támogatási szerződés 

- Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről 

- Döntés Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról és a 2023/2024. évi 

óvodai körzethatárokról 

- Beszámoló az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról 

- A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, a 

Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla Gimnázium 

átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése 

2. Pályázati felhívások közérdekű civil és sport célok megvalósítását szolgáló önkormányzati 

támogatás elnyerésére 

Zárt ülés: 

3. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

1. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2023. március 30-ai nyílt ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag 15 óra 1 perckor távozott az ülésteremből, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 4 fő. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

39/2023. (III. 23.) határozata 

 a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag 15 óra 2 perckor visszajött az ülésterembe, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 5 fő. 

 

Döntés Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról és a 2023/2024. évi óvodai 

körzethatárokról 

 

Benyiczki Ágota óvodavezető tájékoztatta a jelenlévőket, hogy kismértékű változtatást javasolnak a 

beiratkozási körzetekben. Megvizsgálták a körzetekben lévők számát és eszerint több utca került a 

Brunszvik és a Táncsics Óvodához. Véleményük szerint túljelentkezés lesz a Meseliget és a 
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Malomsori Óvodában. Kevés gyerek megy iskolába ezekből az óvodákból, így kevés gyereket tudnak 

oda felvenni. A beiratkozás május elején lesz. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdésére – Nem lesznek túl népesek a csoportok? – Benyiczki 

Ágota óvodavezető elmondta, azt szeretnék, ha úgy alakulna a beiratkozás, hogy sehol ne kelljen 

átlépni a maximális csoportlétszámokat. Ha abba az óvodába jelentkeznek, ahová tartoznak, akkor 

beférnek. Nagyon magas az SNI-s gyerekek száma.  

 

15 óra 3 perckor Jónás Róbert bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 6 fő. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte 

szavazzanak az előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

40/2023. (III. 23.) határozata 

 a „Döntés Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról és a 2023/2024. évi 

óvodai körzethatárokról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek a „Döntés Oroszlány Város Óvodáiba történő beiratkozási időpontokról és a 

2023/2024. évi óvodai körzethatárokról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

15 óra 4 perckor Benyizcki Ágota óvodavezető és Katonka Anita óvodavezető-helyettes távozott a 

bizottság üléséről. 

 

 

A temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) önkormányzati rendelet 

felülvizsgálata 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

41/2023. (III. 23.) határozata 

 „A temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) önkormányzati rendelet 

felülvizsgálata” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek „A temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII.6.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  
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Az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója a 2022. évi támogatás 

felhasználásáról és a 2023. évi támogatási szerződés 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag nem értett egyet a támogatási szerződéssel.  Februárban, amikor a 

képviselő-testület elé került az OSE kérelme, hogy 50 M Ft-tal segítse ki őket az önkormányzat, akkor 

miért nem úgy szólt az az előterjesztés, hogy az ezévi támogatási összeget előrehozzák? 

 

Péter Dániel bizottsági tag hozzátette, évek óta 50 M Ft-tal támogatja az önkormányzat az OSE-t. 

Szemet szúrt neki, hogy az 50 M Ft elszámolásában benne van, hogy ebből fizetik az ingatlanok 

közüzemi díját, a főétkezést és a szállásdíját a sportolóknak. Nem tudja, hogy van-e még olyan 

munkáltató, aki a dolgozóit így támogatja.  

 

Székely Antal elnök elmondta, az elszámolást minden évben beküldi az egyesület, és a képviselő-

testület dolga, hogy ezt az elszámolást elfogadja-e vagy sem.  

 

15 óra 7 perckor Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 7 fő. 

 

Péter Dániel bizottsági tag felvetette, számára hihetetlen számok vannak a beszámolóban, és jelezte, 

nem tudja elfogadni azt. 

 

Papp Péter Attila bizottsági tag kiegészítésként hozzátette, a beszámolóban szereplő tételeket a 

képviselő-testület engedélyezi az egyesület számára 10 éve.  

Az 50 M Ft-os előrehozott támogatás törvénysértő lett volna, ugyanis a városnak nem volt még 

elfogadott költségvetése, és amíg nincs költségvetés, addig abból nem költhetnek. Ezért lett ez a 

megoldás. Vissza kell nézni a jegyzőkönyveket. Kontschán elnök úr javaslat volt ez.  

 

Székely Antal elnök hozzátette, minden évben októberben, vagy novemberben, már a költségvetés 

elfogadása előtt döntött a képviselő-testület a kosárlabdások támogatásról. 

 

Papp Péter Attila bizottsági tag hozzátette, de nem lett kifizetve előre a támogatás egy alkalommal 

sem. 

 

Jónás Róbert bizottsági tag felvetette, semmihez nincs kötve a támogatás. Kérte, legyen valami 

elvárás. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag szívesen feltette volna azt a kérdést az OSE vezetőségének, hogy 

ennyi vesztes mérkőzés után szankcionáltak-e valamit (pl. bérmegvonást, stb.)? 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte 

szavazzanak az előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 3 igen és 4 nem szavazattal nem 

fogadta el az előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

42/2023. (III. 23.) határozata 

„Az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója a 2022. évi támogatás 

felhasználásáról és a 2023. évi támogatási szerződés” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága nem javasolja elfogadásra 

a Képviselő-testületnek „Az OSE Lions Sport Nonprofit Kft. pénzügyi és szakmai beszámolója a 

2022. évi támogatás felhasználásáról és a 2023. évi támogatási szerződés” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  
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Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, a beszámoló az előző évi munkáról szól. A 

beszámoló végén szerepel, hogy az ősszel kezdődött energia árak növekedése bebizonyította azt, hogy 

egy kellőképpen korszerűsített épület (Fürst 20.) mennyivel jobb energiahatékonysággal tud működni. 

A 4 telephelyük közül ennek az alapterülete a legnagyobb, a felhasznált hőenergia mennyisége egy 

héten sem haladta meg a 10 GJ-t. Az összes többi telephely (bölcsőde, idősellátás, hajléktalanellátás) 

ennél kisebb légköbméterben működik, viszont az energiafelhasználásuk valamikor 90%-kal 

meghaladta a főépület felhasználását. A Hunyadi úti épület felújítása számba van véve, de hosszabb 

távon a bölcsődét is fel kellene újítani. A központi konyha felújítása meghiúsult, a hajléktalan szállón 

lévő konyha korszerűsítésével is foglakozni kellene. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

43/2023. (III. 23.) határozata 

 „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a személyes gondoskodást nyújtó 

szolgáltatásokról, azok eredményességéről” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek „Az Önkormányzati Szociális Szolgálat 2022. évi beszámolója a személyes 

gondoskodást nyújtó szolgáltatásokról, azok eredményességéről” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

Beszámoló az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

44/2023. (III. 23.) határozata 

 a „Beszámoló az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága elfogadásra javasolja a 

Képviselő-testületnek a „Beszámoló az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi 

munkájáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  
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A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, a Komárom-

Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla Gimnázium átszervezésével 

kapcsolatos döntés véleményezése 

 

Székely Antal elnök jelezte, azért nem akarta tárgyalni ezt az előterjesztést, mert nincsenek ehhez 

szükséges információik, így aztán nem tudják megmondani, hogy ez jó, vagy nem. Arról nem is 

beszélve, hogy ha a városhoz tartoznának az intézmények, akkor ez nem így történt volna meg.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató jelezte, a gimnáziummal kapcsolatos átszervezési javaslat 

első részével nincs probléma. A Pedagógiai Szakszolgálattal egy fedél alatt tudnak élni. Leszögezte, 

hogy nem azért ajánlották fel a harmadik emeletet, mert nincs elég tanulójuk, hanem energetikai okok 

miatt. A szakszolgálat a volt rendőrség épületében ott maradt egyedül és meg kellett oldani a 

problémát.  

Az átszervezés második részével van némi probléma. A gyereklétszám csökkenése nagyon mutatósnak 

tűnik, de a valóság nem teljesen így van. Két osztályt indíthat összesen a gimnázium. Jelenleg 199 

gyerek jelentkezési lapja van bent, 68-at vehetnek fel. Főként oroszlányi gyerekekről, illetve a járásba 

tartozókról van szó. 3 tanuló kivételével az összes jelentkező 4,0 feletti átlaggal bír. Harc van a 

helyekért. Az azonos pontszámú gyerekek közül elsősorban az oroszlányi gyereket veszik fel, 

másodsorban a járásban lakókat, utána a távolságok számítanak. Jelezte, tudna indítani 3 osztályt az 

iskola. A nevelőtestület olyan feltétellel fogadta el az átszervezést, hogy amennyiben szükséges és 

esetleg profilmódosításra kerül sor – más tagozatot tudnak indítani – akkor a létszámot kérik 

felülvizsgálni. 1997-ben 365 tanulója volt a gimnáziumnak, ez még az átépítés befejezése előtti 

állapot. Nem látja problémásnak azt, hogy a 3. emeleten a szakszolgálat működjön. A 

létszámcsökkentést drasztikusnak tartja. Elmondta, az esti tagozat kifutóban van a gimnáziumban. Ez 

a létszámváltozásnak az oka. Azért kell erről tudnia az oroszlányiaknak, mert aki ezt az előterjesztést 

elolvassa, nem biztos, hogy ezt a következtetést fogja leszűrni, vagy tudja igazából az okokat. A 

diákönkormányzat véleménye hasonló, mint a nevelőtestületnek. Tehát az iskolán belül mindenhol 

azzal a kitétellel fogadták el ezt az átszervezést, hogy amennyiben változás történik, akkor ezt 

korrigálják az igényeknek megfelelően. Az évenkénti felülvizsgálatnak a lehetősége megvan a 

szakmai alapító okiratban. Tegnap az intézményi tanács is ülésezett, 3 nem és 3 igen szavazat volt. 

Amennyiben felülvizsgálatra kerül és van lehetőségük arra, hogy növeljék a kiszabott létszámot, akkor 

ebben kérte az önkormányzat maximális támogatását.  

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy egy nagyon komoly tanfelügyeletet kaptak. 3 pedagógus, az igazgató 

és az intézmény tanfelügyeletét. Még folyamatban van a tanfelügyeletnek a befejezése, tehát a végső 

értékelés. Ez komplex értékelés és a szakértőknek ajánlást kell tenniük. Volt olyan, aki nem értette, 

hogy miért van ott, volt olyan, aki megkérdezte, hogy mi a baj, hogy egyáltalán miként alakul a 

gimnázium jövője. Nagyon küzdenek, a nevelőtestület maximálisan adja magát. A szülők is küzdenek 

a gimnáziumért. Oroszlányban szükség van gimnáziumra hosszú távon. 

 

Péter Dániel bizottsági tag nehezményezte ezt az egész helyzetet. Elszomorodott akár a 

létszámcsökkenés, akár a zeneiskola költözése miatt. Tudja, milyen az, amikor több intézmény van 

egy épületen belül. Kérdése az volt, hogy látszik-e terv a tankerület részéről? Ismert-e valamilyen 

megoldás?  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató elmondta, ez egy végleges döntés.  

 

Péter Dániel bizottsági tag további kérdése az volt, hogy ebben az esetben az épület alkalmatlanná 

vált a rendeltetésszerű használatra? Mert az Nkt. 84. §-a alapján csak július-augusztusban lehet 

átszervezni. 

 

Nagy Jánosné tagintézmény-vezető elmondta, a szakszolgálat esetében az energiaválságra 

hivatkozott a tankerület. 

 

Péter Dániel bizottsági tag jelezte, ez nem szerepel a törvényben.  
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Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató hozzátette, az előkészített anyagban is az 

energiatakarékosság volt a mérvadó. 

 

Domina József igazgató elmondta, a zeneiskola esetében 5 javaslat lett megfogalmazva az 

átszervezéssel kapcsolatban. Ezeknek mindegyikét a rezsi-, illetve a költségcsökkentéssel indokolták.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató jelezte, gyorsan történek az események, az előkészítésre 

nagyon kevés idő volt. A gimnáziumnak gyakorlatilag 2 hét alatt kellett kiürítenie a 3. emeletet. 

Köszönet a szülőknek, a pedagógusoknak, a gyerekeknek és a szakembereknek, önerőből oldotta meg 

a gimnázium. 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint ezt az átszervezést nem lehet megmagyarázni, észérvekkel 

indokolni. Ez döntések sorozata az elmúlt 10 évben, ami történt. Látta az oktatás leépülését attól 

kezdve, hogy elvették az önkormányzatoktól. 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató jelezte, ő optimista ebben a nagyon nehéz helyzetben is, 

mert lát kitörési pontot. Ha már nyilvánossá tehető és ezt a kitörési pontot a gimnázium meg tudja 

lépni, akkor abban kéri a város támogatását.  

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag – A 3. osztály beindításának esélyét hogy látja a gimnázium 

vezetője, milyen tagozatban gondolkozik? – Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató elmondta, ez 

még nagyon kezdeti stádiumban van. Örülne neki, ha a tanfelügyelet megállapításait feltárhatná, ők is 

támogattak bizonyos lehetőségeket, amivel az oroszlányi gimnázium nívója emelkedhet. Habár már 

most is 4,4-es átlaga az iskolának, az 5 évvel ezelőtthöz képest ez tetemes a javulás.  

Megújításra gondol, új dologra. Az értékelés odáig jutott, két kollégát értékeltek, mindkettő 90% 

feletti teljesítményt nyújtott. A többi értékelés még folyamatban van. Azt tudni kell, hogy a komplex 

vizsgálat nagyon komoly, és kötelesek ajánlást adni az iskola jövőképének alakítására. A törvény 

alapján a tankerület köteles a tanfelügyeleti megállapításokat figyelembe venni.  

 

Székely Antal elnök kérdésére – Arról kapott a gimnázium tájékoztatást, hogy a tankerült miért 

javasolja a létszámcsökkentést? – Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató elmondta, abból indultak 

ki, hogy négyzetméterhez arányosították a létszámot, illetve 8 osztályra tervezték meg az iskola 

jövőképét. Az alapterület csökkentése és a kimenő osztályok volt a két indikátor. Ez most az indok. 

Hosszú távon a tankerület 4 évfolyamos, nappali tagozatos és két osztállyal működő iskolával számol.  

 

Székely Antal elnök elmondta, a logika szerint, ha még beköltöztetnek valamit az épületbe, akkor 

még le fogják csökkenteni a létszámot. Ha csökken a létszám, csökken a tantestület, csökken az 

iskolának a tekintélye, stb; el fogják sorvasztani, ahogy az oroszlányi szakképzést. Az a baj, hogy akik 

nem itt laknak, azok erről könnyen döntenek. És ezek szerint nem magyarázták meg. Mert az, hogy 

beköltöztetnek oda egy másik intézményt is, az nem ok arra, hogy lecsökkenjen a felvehető tanulók 

száma.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató elmondta, úgy érzi, van akkora erő a tantestületben, hogyha 

a helyi érdekeket kellőképpen tudják reprezentálni, akkor még megfordítható ez a folyamat, vagy 

szinten tartható. 

 

Székely Antal elnök elmondta, amikor szétverték a szakiskolában a fűtést és megszüntették több mint 

egy hónapig, nem is jelezték még a polgármesternek sem. Most úgy szeretnének visszaadni egy egész 

épületrészt, hogy még mindig nincs fűtés. Ez csak a szakképzés, ez után jön a gimnázium.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató megjegyezte, a gimnáziumot el kell választani a 

szakképzéstől. Véleménye szerint a gimnáziumban – mivel 2022-ben 5 évre megint megpályázta és 

megkapta az intézményvezetői megbízást – a 8 osztályt tényleg komolyan gondolja a tankerület. A 

tantestület 2-3 évig stabil, utána sok lesz a nyugdíjba vonuló. Ha tudnak tenni valamit a változásért, 

akkor ez a folyamat vagy stagnálni fog, vagy megfordítható jó irányba. Optimizmusra az ad okot 

számára, hogy a kitűnő tanulók is választják az oroszlányi gimnáziumot. 
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Székely Antal elnök meglátása szerint a fenntartó nem ez alapján gondolkodik.  

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató kérte, akkor próbáljanak meg közösen nyomást gyakorolni 

a fenntartóra. Össze kell a dolog érdekében fogniuk, és úgy hatást gyakorolni a fenntartóra, hogy azt a 

jövőt tudja biztosítani a Hamvas Béla Gimnáziumnak, amit a nevelőtestületben szeretnének.  

 

Péter Dániel bizottsági tag véleménye szerint az esti gimnáziumi képzés megszűnésével nem csak a 

gimnázium, hanem az egész város sokat veszít. 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató hozzátette, az esti gimnáziummal, a levelezővel 

kapcsolatban szerkezetváltásra van szükség. Nem életszerű a három műszak mellett az, hogy hétfőn-

kedden-csütörtökön van képzés. Van erre máshol jó gyakorlat, de ennek bevezetéséhez idő kell. Nem 

kerül ki a szakmai alapdokumentumból. De ott megint az a lényeg, hogy mennyi jelentkezőt tud az 

intézmény felmutatni. A vállalatokkal szeretné felvenni a kapcsolatot ez ügyben. 

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag véleménye szerint az esti gimnáziumnak iszonyatos 

létjogosultsága van. Oroszlányban, Komáromban és Tatán van ilyen lehetőség. Lenne rá igény. 

Egyetértett azzal, hogy az a szerkezet, ahogy annak idején oktattak, már a múlté, már nem 

versenyképes. Vissza kell hozni mindenképpen, nagyon sokat veszít ezzel a régió. A levelező 

tagozatnak nagyobb jogosultsága van, mint az esti tagozatnak. A hatóságokat, az ágazatokat lehet 

megcélozni, ahol a szakma mellett jó egy gimnázium megszerzése és ezzel továbbléphetnek a 

munkavállalók. Mindenképpen támogatta az esti tagozat visszahozását, ráadásul Oroszlánynak ez egy 

kiváló lehetőség. 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató hozzátette, mindenképpen szerkezetváltásra van szükség, 

ezt elő kell készíteni, és erre a nevelőtestületet fel kell készíteni. Tehát egy egészen más 

szemléletmódra van szükség. Fő problémát az jelentette, hogy a 26 hallgatóból fél évre 16 lett, és 3-4 

hallgató jár be egy-egy alkalomra. Nem tartalmazza azt a leirat, hogy ki kell venni a szakmai 

alapdokumentumból az esti, illetve a levelező tagozatot.  

 

Jugovics Józsefné bizottsági tag kérdésére – 3 osztály indítására lenne hely? – Dr. Radványiné 

Varga Andrea igazgató elmondta, lenne hely. Nagy a versenyhelyzet megyei szinten. A katolikus 

gimnázium elszívó ereje nagyon nagy a Bárdos gimnáziumra nézve, kisebb mértékű az Árpád 

gimnáziumra és az Eötvös gimnáziumra nézve. A kieső létszám a környékről pótolható. 6 gimnázium 

van állami fenntartásban 50 km-en belül. A létszámokat tekintve 1-1 osztállyal kellett visszalépnie a 

Bárdos gimnáziumnak, az Eötvös gimnáziumnak, Oroszlánynak és Kisbérnek is. Kisbéren már csak 1 

osztállyal működik a gimnázium. 

 

Jugovics Józsefné bizottsági tag kérdése az volt, hogy a zeneiskolában a létszámcsökkentés hogy fog 

megvalósulni? 

 

Domina József igazgató elmondta, annyira sarkosan a zeneiskolát nem érinti, mint a gimnáziumot. A 

zeneiskolában az eddigi 480 főről 465 főre történő csökkentés is méretarányos. A legnagyobb 

probléma náluk, hogy a 6 hangverseny zongorából 3 itt pihen a művelődési házban. Ez nem jó, mert a 

hangszerek azért vannak, hogy használják őket. A gyakorlatban az alapterületet tekintve egy nagyon 

komoly veszteség van. A létszámcsökkentés a gyakorlatban nem jelent problémát. 2010 óta 300-340 

fő közötti létszámmal dolgoznak. A fenntartó által megállapított pedagógusstátusz sem tesz ennél 

többet lehetővé. Nagy probléma náluk az az, hogy lesznek rendezvényeik, amiket ki kell hozniuk az 

épületből, mert nincs rá alkalmas tér. De így legalább külső embereket is be lehet vonzani az 

intézmény életébe. A balett-terem elkészült, az korszerű, nagyon jó lett. Az átszervezés levét a 

zenészek itták most meg. Az intézményi szavazásnál nyomon lehetett követni. Azt, hogy az Asztalos 

u. 2. szám alatti székhely megszűnjön, az alkalmazotti közösség nem fogadta el. 
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Az átszervezés híre villámcsapásként jött. Semmilyen jel nem utalt előtte erre. 2021. december 15-től 

nem volt fűtés az épületben, annak a tanévnek a II. félévét teljesen fűtés nélkül csinálták végig. 

Nyáron megcsinálták a fűtést a Bakfark szakaszán, elindult a fűtésszezon, majd jött az átszervezés 

híre. A József Attila iskola igazgatójával sokat egyeztettek, egymás között megbeszélték a helyiségek 

elosztását. A helyzet ettől függetlenül nem nevezhető ideálisnak. Ebből a gyerekek nem fognak 

észrevenni semmit, elkötelezettek a pedagógusok. Hozzátette, hogy a tényekhez az is hozzátartozik, 

hogy az anyagi feltételek miatt sok kollega más pályát választ. 

 

Székely Antal elnök megjegyezte, még soha nem volt olyan helyzetben az önkormányzat, hogy ennyi 

üres épülete, szobája és terme legyen, mint most.  

 

Takács Tímea intézményvezető jelezte, a zongorák valóban itt vannak a művelődési házban, a 

büfében, ami viszont pályázat útján ki lesz adva, tehát a 3 zongora elhelyezését meg kell oldani.  

 

Tóth Gábor igazgató elmondta, az átszervezéssel kapcsolatban nem kérdeztek tőlük semmit, közöltek 

velük dolgokat. Véleménye szerint az adott helyzetből megpróbálták a legtöbbet kihozni. Az 

intézmény bővítése után a régi balett-teremből nem csináltak újra tantermet, így a zeneiskolának két 

balett-terme van. Ezekhez az öltőzök is megvannak. Tulajdonképpen a két balett-terem közötti 

épületrészbe költözött be a zeneiskola, ott lett 4 hangszeres terem és a 2 iroda kialakítva. Van ott egy 

közös használatú terem is. 3 kollega más tantermeket kapott meg. Javasolta, hogy nézze meg a 

bizottság, jelen pillanatban hogy helyezkedik el a két intézmény az épületben. Nem biztos, hogy ez 

egy 20 évre szóló, jó megoldás, de ennél többet nem lehetett ebből a helyzetből kihozni. 

Segítséget kért abban, hogy az iskola előtti két közvilágítási lámpa kerüljön ki a takarékossági 

programból.  

 

Domina József igazgató megerősítette, a zeneiskolában este 7-8 óráig oktatás van. A gyerekek miatt 

kérte a közvilágítás visszakapcsolását. 

 

Papp Péter Attila bizottsági tag elmondta, a tegnapi szavazáson is ellenezte a határozati javaslatot, a 

képviselő-testületi ülésen sem fogja megszavazni. Javasolta, hogy a képviselő-testületre hívják meg a 

döntéshozót és igazgató asszonyt. 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató elmondta, a bizottság nagyon régen volt az 

intézményekben. Régen volt egy jó szokás, hogy kihelyezett bizottsági üléseket tartottak az 

intézményekben. Jelezte, szívesen látják a bizottságot.  

 

Székely Antal elnök elmondta, a főigazgatótól kellett engedélyt kérnie ahhoz, hogy a szakiskolában 

nyáron néhány tablót lefényképezhessen. Nem szívesen jár ezekbe az intézményekbe, ha így gondolja 

a fenntartó. 

 

Péter Dániel bizottsági tag jelezte, nem fogadja el ezt az előterjesztést. Amennyiben a képviselő-

testület mégis elfogadja, akkor a határozati javaslat 9. pontját az alábbiak szerint javasolta módosítani: 

„9. Egyetért a Hamvas Béla Gimnázium feladatellátási helyre felvehető maximális tanulólétszám 

csökkentésével azzal a kitétellel, hogy azt évenként felül kell vizsgálni az aktualitásoknak 

megfelelően, illetve lehetőség legyen a bővítésre.” 

 

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak a módosító javaslatról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal és 3 

tartózkodással elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

45/2023. (III. 23.) határozata 

módosító javaslatról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek „A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila Általános 

Iskola, a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla Gimnázium 

átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése” című előterjesztés határozati javaslatát az alábbiak 

szerint fogadja el: „9. Egyetért a Hamvas Béla Gimnázium feladatellátási helyre felvehető maximális 

tanulólétszám csökkentésével azzal a kitétellel, hogy azt évenként felül kell vizsgálni az 

aktualitásoknak megfelelően, illetve lehetőség legyen a bővítésre.” 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Székely Antal elnök kérte szavazzanak az előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 nem szavazattal nem fogadta el az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

46/2023. (III. 23.) határozata 

 „A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila Általános Iskola, a 

Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla Gimnázium 

átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán Bizottsága nem javasolja elfogadásra 

a Képviselő-testületnek „A Bakfark Bálint Alapfokú Művészeti Iskola, az Oroszlányi József Attila 

Általános Iskola, a Komárom-Esztergom Megyei Pedagógiai Szakszolgálat és a Hamvas Béla 

Gimnázium átszervezésével kapcsolatos döntés véleményezése” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Takács Tímea intézményvezető tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a munkatervükben szerepel április 

11-én a Magyar Költészet Napja. Aznap az Arany János iskolánál lesz egy Arany János emléktábla 

avatás, amivel e jeles napra emlékeznek. Viszont a járási vers- és prózamondó versenyt április 14-ére 

tennék át. Az ezzel kapcsolatos felhívást küldeni fogják az iskoláknak. 

 

16 óra 14 perckor Tóth Gábor, Domina József, Dr. Radványiné Varga Andrea igazgatók, Nagy 

Jánosné tagintézmény-vezető és Baráth Domonkos intézményvezető távoztak a bizottság üléséről. 

 

SZÜNET 

16:15-16:25  

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Pályázati felhívások közérdekű civil és sport célok megvalósítását 

szolgáló önkormányzati támogatás elnyerésére 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Székely Antal elnök kérte szavazzanak az 

előterjesztés támogatásáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán Bizottságának 

47/2023. (III. 23.) határozata 

a 2023. évi civil és sportcélú pályázati felhívásokról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testületének Humán Bizottsága: 

1. Az előterjesztés 1. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja a 2023. évi civil pályázati 

felhívást. 

2. Az előterjesztés 2. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja a 2023. évi sportcélú pályázati 

felhívást. 

3. Az előterjesztés 3. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja a 2023. évi civil- és sportcélú 

pályázati felhívások regisztrációs és pályázati adatlapját. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, így Székely Antal elnök 16 óra 27 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

K.m.f. 

 

 

 

 Székely Antal  

 elnök  bizottsági tag  


